



ROSARYHILL SECONDARY SCHOOL
Notes on Application for Secondary One Discretionary Places (2019/2021)

1. There are 40 discretionary places in Secondary One in the year 2019-21.
2. Each student can make application to TWO secondary schools listed in the “Handbook for application for Secondary One Discretionary Places”. Multiple Applications for more than TWO schools will result in the forfeiture of all rights to a discretionary place.
3. Applicants are required to fill in an application form and **the EDB(SSPA) Application Form slips, i.e. Blue/Green/Red parts**. They should be returned to the Secondary Office (Room 109) **from 4th January to 18th January 2021, both dates inclusive**. In view of the COVID-19 epidemic, parents can submit the application forms and other documents required by post. Please reserve the time required for mailing, or you may consider to send the application by registered mail. The school’s office hours are from 9:00 a.m. to 4:00 p.m.
4. Please enclose the photocopies of the Academic Report Cards of Primary 5 & 6, other relevant certificates and a self-addressed envelope when returning the application form. It is not necessary to submit recommendation letter from student’s primary school.
5. No entrance examination is required. Selection is mainly based on the applicant’s performance in his/her present school, which includes the conduct grades (30%), academic results (20%), extra-curricular activities grades (20%), self-introduction video (20%) and the rank order as informed by the Education Bureau (10%). The instructions for self-introduction video will be announced in January.
6. Parents of successful applicants will be informed by letter and phone on **31st March 2021**. Other than that, successful applicants will be notified on 6th July 2021, the same date as those who are allocated Secondary One places through the Central Allocation. Applicants who have not been successful in obtaining a Discretionary Place prior to the Central Allocation will be centrally allocated to secondary schools.



玫瑰崗中學 申請中一自行分配學位須知 (2019/2021)

1. 二零一九至二零二一年度本校共有四十個中一自行分配學位。
2. 每一學生最多可向兩所列於「申請自行分配中一學位手冊」之中學申請，否則該生將失去獲得自行分配學位的權利。
3. 申請者需填寫申請表格並連同教育局之中一自行分配學位「三聯」存根，於二零二一年一月四日至十八日(包括首尾兩天)，由家長或監護人交回本校校務處(109室)。鑑於2019冠狀病毒疫情，家長可透過郵寄方式遞交申請表及其他相關文件。請家長預留郵遞所需的時間，並考慮以掛號形式寄交申請。本校的辦公時間為早上9時至下午4時正。
4. 交回申請表格時須同時附上小學五年級、六年級上學期成績表及有關證書之影印本，以及一個寫上回郵地址的信封，無須呈交小學推薦信。
5. 本校不設入學考試，以原校操行(30%)、學業成績(20%)、課外活動表現(20%)、自我介紹短片(20%)及教育局提供之成績次第(10%)作甄選準則，有關自我介紹短片的指引，將於一月公布。
6. 正取學生名單將於二零二一年三月三十一日透過書面及電話作出通知，被取錄者會與參加統一派位的學生一樣，於二零二一年七月六日，一併獲得通知派位結果，而未獲取錄者將會如常於統一派位時獲分配學位。



Rosaryhill Secondary School
玫瑰崗中學

Ref. No. _____

APPLICATION FOR SECONDARY ONE DISCRETIONARY PLACES
中一自行分配學位申請表

Name of Applicant: _____
申請人姓名 In English (英文) In Chinese (中文)

Place of Birth: _____ Date of Birth: _____
出生地點 出生日期

Nationality: _____ Religion: _____ Sex: _____
國籍 宗教 性別

Spoken Language at home: _____ Second Language: _____
母語 第二語言

School and Class Last Attended: _____ P.6 _____
就讀學校及班別

Student Reference No.(STRN): _____
學生編號

Father's Name: _____
父親姓名 In English (英文) In Chinese (中文) Occupation(職業)

Mother's Name: _____
母親姓名 In English (英文) In Chinese (中文) Occupation(職業)

Home Address: _____ Tel No: _____
住址 電話

Name of siblings studying in RHS 就讀本校的兄弟姊妹姓名

Name in English (英文姓名)	Name in Chinese (中文姓名)	Class (班別)

Year 年份	Extracurricular Activities Participated in P.4 – P.6 (Please submit photocopies of certificates obtained, if any) 小四至小六曾參與之課外活動 (如曾獲證書, 請呈交影印本。)

Date 日期 Signature of Applicant 申請人簽署 Signature of Applicant's Parent 申請人家長簽署

Note:

1. Applicants MUST submit photocopies of the present school report cards (P.5 & P.6). 申請人須呈交原校小五及小六成績影印副本。
2. The completed application form, together with the photocopies must be returned to the School Office (Room 109) on or before

18th January 2021. 此申請表及成績影印副本須於二零二一年一月十八日或以前交回本校校務處 (109 室)。

Rosaryhill Secondary School

Guidelines of self-introduction video for S.1 Discretionary Place Application

Points to note:

1. Applicants can choose to speak either English or Cantonese in the self-introduction.
2. The video should last within 1 to 2 minutes.
3. If the video is recorded by using smartphones, the resolution should be in high definition (HD) or below (The video should not be in 4K as there is a limitation in size).
4. Send the video through WhatsApp at 53783337 between 25 January and 19 February 2021. Please state clearly the name of the student and primary school. Any videos sent after the deadline will not be considered. Applicants who have sent the videos sent during the public holidays will receive a confirmed notice on the working day after the public holidays.
5. The contact number stated above is only for video collection purpose. For enquiries and other purposes, please contact us at 2835 5127.

Suggested content:

1. Your talents/ hobbies/ favourite co-curricular activities, and reasons
2. Your most favourable and least favourable subjects with explanations
3. An incident that makes you most unforgettable or proud of, and reasons
4. An incident that you most concern with recently and explain why

玫瑰崗中學

中一自行分配學位之「學生自我介紹短片」指引

注意事項:

1. 考生可選用英語或廣東話作自我介紹。
2. 短片長度不應短過一分鐘，最長不超過二分鐘。
3. 以手提電話拍攝，建議解像度為高清 HD 或以下(不建議使用 4K，因檔案可能太大)。
4. 請將短片於 2021 年 1 月 25 日至 2 月 19 日期間透過 WhatsApp 傳送至電話 53783337，請連同學生姓名及就讀小學名稱一同傳送，逾期恕不接受。於公眾假期期間上載短片者，將於假期後的工作天接獲確認之回覆。
5. 以上電話只供收集短片之用，不作任何查詢回覆，請家長不要利用此電話作傳送短片以外的其他用途，家長如有疑問，請直接致電本校查詢(電話: 2835 5127)。

建議短片內容:

1. 個人專長/興趣/喜愛的課外活動及原因
2. 喜愛和不喜愛的科目及原因
3. 難忘的事情或引以為傲的事及原因
4. 近期最關心的事及原因